
SKOLEBESTYRELSEN ANS SKOLE 
 

Mødedato 15.05.2023 

Tidspunkt kl. 19.00-21.30, herefter lukket møde til kl. 22.00 

Deltagere Kit Skovsen, Linda Lykke Østergaard Mose, Helle Stokholm, 

Sonja Marie Overgaard, Annette Støvring, Maria Blichfeldt, Helle 

Stoltze 

Afbud: Helle Stokholm, Linda Mose samt Simon og Mikkel 

Personalerepræsentanter Janni Nørtoft Nielsen, Jan Lund Pedersen 

Elevrådsrepræsentanter Simon, Mikkel 

Ledelsesrepræsentanter Per Keis Brunse-Ottosen 

Sekretær Lone Skovborg Rasmussen 

 

Dagsorden / referat  
(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning/udtalelse) 

Møde 8 af 8 

 

1. Elevrådet (kl. 19.00-19.10), O/D 

Elevrådsarbejdet siden sidst. 

2. Driftsbudgetter 2023 (Kl.19.10-19.20), D/B 

Godkendelse af driftsbudgetter (udsat fra sidste møde) 

Se bilag 

Driftsbudgetterne blev godkendt og der blev udleveret bilag med forbrug på 

driftskontiene pr. dags dato. Vi aftaler, at vi fx ved regnskab 23 ser budgettet og 

forbruget fra tidligere år til sammenligning. 

Drøftelse af nyligt udmeldte besparelser på SFO-området, grundet merforbrug på 

de centrale konti for søskenderabatter og fripladser. Det er meget kedeligt, at 

man har valgt denne løsning. 

Der kommer dog også midler den anden vej, idet DSFU har besluttet, at 6,9 mio 

kr. fra budgetaftalen, der ikke var udmøntet, nu sendes ud til skolerne efter 

elevtal til mellemformer. 

I forlængelse af punktet fra sidste møde om skoleårets planlægning, ser det nu 

således ud, at vi på hele 5 årgange bliver et-sporet. Det betyder derfor, at vi lige 

kan komme gennem 2023 med skindet på næsen pga. vores plus overførsel fra 

regnskab 2022, men opbygger et underskud på ca. 900.000 kr. i 7/12 skoleår 

2024. Sker der nogle personalemæssige ændringer frem mod næste skoleår kan 

det derfor betyde, at vi ikke kan besætte evt. personaleafgang 1:1. 



Vi drøftede ligeledes tildelingen til mellemformer og særlig støtte til elever, hvor 

vores oplevelse klart er, at det er rigtig svært at få den ramme vi har til at række 

til de opgaver der er. Reelt går vi ind i skoleåret 23-24 med en overnormering på 

personalesiden, denne anvendes naturligvis ind i dækningen af støtteopgaverne, 

ligesom også vores pædagogers timer i skoledelen tæller i opgørelsen af leverede 

støttetimer. 

Vi har fortsat is i maven, men det gør bestemt ikke noget, at der kommer lidt flere 

elever, på de årgange, hvor det kan udløse ressourcer til 2 spor. 

 

3. Skolebestyrelsens årsberetning 22- 23 (kl. 19.20-19.30), D/B  

Hvem vil være tovholder for at gøre den klar til mødet i august (offentliggøres senest 1. 

september). Input til den vendes. 

Helle Stoltze og Sonja Marie Overgaard laver udkast til skolebestyrelsens 

årsberetning, således at udkastet er klar til vores første møde i det nye skoleår. 

4. Dialogmøde (19.30-19.40), O 

Tilbagemelding fra dialogmødet. 

Annette orienterede på fornem vis fra mødet, med både ord og billeder. 

Dialogmødet den 11. april foregik på Gjessø skole, som er en landsbyordning. Der 

blev fortalt lidt om ”Fælles om børn og unge”, som bl.a. handler om unges 

alkoholdebut og brug af rusmidler m.v. Det er bygget op omkring ”Den Islandske 

model”, hvor man har haft god succes med at knække kurven. 4 skoler i Silkeborg 

kommune er med i det fondsstøttede pilotprojekt – Balleskolen, Fårvang Skole, 

Trekløverskolen og Dybkærskolen. 

Den politiske vision blev drøftet. 

”Skolefællesskaber” – her blev lagt op til, at man kunne drøfte hvor, hvordan og 

om det kunne give mening. 

5. Skolebestyrelseskursus (kl. 19.40-20.00), O/D 

Tilbagemelding fra kurset af de 3 deltagere. 

Forældreinvolvering i trivsel v/sociolog og ph.d. i skole-hjem-samarbejde, Maria 

Ørskov Akselvoll aktuel med bogen ”Det grænseløse forældreskab” – sætter ”det 

gode” forældreskab til debat. – iflg. Maria og hendes studie skal trivselsarbejdet i 

højere grad tilbage til skolerne. En ”forældrefest” og en ”legegruppe” gør det ikke 

alene, og måske slet ikke…. var nogle af budskaberne fra kurset. 

Bestyrelsesrepræsentanternes tilbagemelding fra kurset gav anledning til en 

drøftelse af, hvilke udfordringer vi møder, og hvordan vi imødekommer de 

udfordringer. Hvornår oplever eleverne på Ans Skole, at vi sætter den gode trivsel 

på dagsordenen? Trivsel – forældre – skole – Balance til overvejelse. Hvornår er 



det synligt for børnene, at vi er fælles om trivslen i deres klasse? Rigtig gode 

drøftelser, som vi kan fortsætte ind i det nye skoleår. Tak til 

forældrerepræsentanterne for en spændende fortælling fra kurset. 

 

6. Skolebestyrelsen på forældremøder næste år. (kl. 20.00-20.20) D/B 

Drøftelse af hvordan skolebestyrelsen kan bidrage på forældremøder kommende skoleår.   

Fordeling af repræsentanter på årgange næste skoleår. 

Annette orienterede om dialogkortene fra EMU. Casene vil kunne tilpasses de 

enkelte klasser. Vi aftaler at prøve det af på kommende forældremøder, der hvor 

det giver mening.  

Det er vigtigt, at det ikke handler om at finde løsninger, eller ”den rigtige måde” 

– men at man skal dele erfaringer med hinanden. 

 

Fordelingen af repræsentanter på årgangene næste skoleår: 

Inklusionscenteret: Helle Stoltze 

0. årgang: Maria 

1. årgang: Maria 

2. årgang: Kit 

3. årgang: Helle Stokholm 

4. årgang: Annette 

5. årgang: Linda 

6. årgang: Sonja 

7. årgang: Annette 

8. årgang: Sonja 

9. årgang: Linda / Helle ?? 

 

7. Mødeplan skolebestyrelsen næste skoleår (kl. 20.20-20.30). O/D 

Tidspunkt for næste års møder 

Skolebestyrelsen er fleksible overfor rul på dage og ligeledes på tidspunkter, 

således at vi kan afprøve at starte nogle af gangene kl. 17.00. 

Ligeledes kan vi prøve at sætte nogle af møderne til 2,5 timer 

Per og Lone laver et udkast til mødeplan og rundsender til jer. 

 

8. Status på årets indsatsområder og indsatser (kl. 20.30-20.50), O/D 



Skolehjem samtalen, ny model. 

Indsatsområde 23-24 Sprog og samvær. 

Status trafik.  

Princippet for Skole/hjem samarbejdet tilrettes med de faktuelle ting og sættes 

på dagsordenen først i det nye skoleår, så et nyt princip vedtages, der hænger 

sammen med den nye metode for skole/hjem samtalerne. 

I forhold til indsatsområdet sprog og samvær har vi bl.a. drøftet 

fællesskabsskabende arrangementer og traditioner på Pædagogisk udvalg og i 

andre fora. 

Tidligere har vi orienteret om ny seksualpolitik. 

Status trafik – her har vi modtaget nogle forbedringsforslag, som de gerne vil 

have en tilbagemelding på. Per og Lone sender et høringssvar, på baggrund af 

bestyrelsens tilbagemeldinger. Vi prioriterer helle-anlæg på Vestre Langgade, 

samt standsningsforbud. 

 

9. Skoleårets planlægning (kl. 20.30-20.50), D/B  

Gennemgang af forventede elevtal og hvordan vi planlægger skoleåret og skemalægning. 

Ansøgning om forkortelse af skoledagens længde (som i år), Planlægning generelt. 

Bilag: Materiale præsenteres på mødet. 

Elevtal som tidligere orienteret, ca. 310 elever – men på 5 årgange bliver vi et-

sporet. 

Reduktion af skoledagens længde – Skolebestyrelsen godkender at vi ligesom 

sidste år reducerer skoledagens længde. 

En overvejelse om at tilbyde musikundervisning på 6. årgang på anden vis i et 

samspil med de praktiske fag, så der er en vis form for valgfrihed ind over. 

Skolebestyrelsen er positive overfor dette.  

 

10. Meddelelser (kl. 21.00-21-25), O/D 

 

Afdelinger: 

6. årgang skal på Ahl Hage, 9. årgang har sidste skoledag på onsdag, 3. årgang 

på hyttetur til Troldhytten i Gjern i morgen tirsdag til onsdag. 

Pavillonen er taget til Ahl Hage i dag. 



Jan orienterede om teamdannelsen og nye elever til Inklusionscenteret. Der er 

nu 3 visitationer hen over året. 

 

Skoleledelsen: Høring Budget 2024. Vi skulle få materiale udsendt den 5. juni og 

har så den 6., 7. og 8. juni 2023 til at afgive et høringssvar. 

Per sidder med i et arbejdsudvalg vedr. nyt serviceniveau for specialkørsel. Man 

vil gerne tydeliggøre, hvad man kan forvente som bruger, og samtidig skal man 

have set på, om der er muligheder for at tilpasse niveauet og dermed sænke 

udgifterne. Der er flere møder i proces, så vi orienterer igen, når vi ved mere. 

 

Bestyrelsen:  

Punkter fra sidst:  

Punkter til næste møde:  

Princip for skole/hjem samtalerne. 

 

 

11. Eventuelt (kl. 21.25-21.30) 

Tak for indsatsen til Jan, som nu takker af som personalerepræsentant i 

Skolebestyrelsen. 

 

12. Lukket møde (kl. 21.30-22.00) 

 


